
Protokół nr XLII.22 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 25 maja 2022 r. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Jarmoliński otworzył obrady w Starostwie 

Powiatowym w Międzyrzeczu o godzinie 1300. Obecnych było 17 radnych. Przywitał gości 

i zapytał, czy są jakieś uwagi co do proponowanego porządku obrad. Uwag nie było. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja o realizacji inwestycji budowy obwodnicy Trzciela (przedstawiciel Zarządu 

Województwa Lubuskiego, Burmistrz Trzciela Jarosław Kaczmarek). 

4. Informacja Starosty o stanie mienia powiatowego, gospodarowaniu nieruchomościami  

i gruntach przeznaczonych do sprzedaży. 

5. Informacja o działalności Wydziału Architektury i Budownictwa. 

6. Sprawozdanie z działalności Muzeum w Międzyrzeczu za rok 2021. 

7. Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego w powiecie: raport Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego w roku 2021 oraz sprawozdanie 

Powiatowego Lekarza Weterynarii za rok 2021 i informacje o bieżącej działalności. 

8. Informacja Prezesa Szpitala Międzyrzeckiego Sp. z o.o. o bieżącej sytuacji szpitala  

i stanie inwestycji. 

9. Wybór drugiego Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2022 r. (druk nr 15). 

11. Zapytania i interpelacje radnych. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Sprawozdanie Starosty i Skarbnika z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

14. Przyjęcie protokołu XLI sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 27 kwietnia  

2022 r. 

15. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że do zaprezentowania tego tematu zaprosił 

przedstawiciela Zarządu Województwa kierując zaproszenie do członka Zarządu Stanisława 

Tomczyszyna oraz do Burmistrza Trzciela. Burmistrza Trzciela reprezentował będzie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Trzciela, natomiast Zarządu Województwa nie reprezentuje 

nikt.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Trzciela powiedział, że 3 marca odbyło się spotkanie 

w GDDKiA w Zielonej Górze, w którym uczestniczyły wszystkie zainteresowane strony. 

Wynik rozmów jest taki, że nie można dalej toczyć budowy bez zmiany w projekcie, dlatego, 

że Zarząd Dróg Krajowych ma obiekcje co do rozwiązań na terenie ronda, które ma budować. 

Proponuje powołanie nadzoru autorskiego, który będzie reprezentowany nie przez osobę, która 

robiła projekt. Żadna ze stron nie chce odstąpić od realizowania obwodnicy Trzciela. Cała 

kwestia będzie w tym, żeby znaleźć środki na zmienne warunki, które się pojawiły. 
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Starosta przypomniała o zawartym wspólnym porozumieniu w kwestii finansowania tego 

ogromnego przedsięwzięcia. Kwestie nadzoru autorskiego nie do końca mają tutaj korelacje  

z tym, co powiedział Przewodniczący Rady Miejskiej. Nie do końca rozstrzygnięte są też 

kwestie technologii, ponieważ wykonawca twierdzi coś innego, zaproponował dodatkowe 

rozwiązanie projektowe, bo generalnie chodzi o zagęszczenie gruntu i technologię palowania. 

Rozmowy trwają, to są sprawy techniczne. Planowane jest spotkanie z projektantem na 

początku czerwca przy udziale wszystkich stron.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Trzciel podtrzymuje parytety, które musi 

spełnić, czyli 10% całości. To kluczowa inwestycja dla gminy i nie pociągnięcie jej dalej będzie 

porażką dla wszystkich.  

 

Radna Halina Banaszkiewicz zapytała, czy istnieje możliwość realizacji inwestycji przy 

zastosowaniu innej technologii na którą nie zgadza się projektant. Zapytała, czy technologia 

jest już wybrana, czy to nastąpi dopiero po analizach. Radna powiedziała, że rozumie 

zachowanie parytetu ale czy są jakieś szacunki, jeżeli nastąpi wzrostu kosztu realizacji tej 

inwestycji to wiadomo, że strony solidarnie znajdą środki. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że takie jest porozumienie, które do tego 

obliguje. Jeżeli będzie wybrany nadzór zastępczy, to można realizować go bez zgody 

projektanta. Technologia nie jest jeszcze wybrana, ponieważ analizę ma zlecić Zarząd Dróg 

Powiatowych.  

 

Radny Krzysztof Marzec powiedział, że stwierdzenie o porażce przy odstąpieniu od budowy 

jest trochę ambicjonalnym stanowiskiem, bo porażkę można rozumieć w różnorodny sposób, 

zarówno jako niewykonanie zadania, jak też i pod względem kosztów. Radny zapytał, czy 

partycypowanie w kosztach oznacza, że procenty zostaną przeniesione bez względu na koszty, 

czy na zasadzie ustalonego na tą chwilę kosztorysu. Czy te pieniądze będą problemem Powiatu. 

Czy już jest określone, że jeżeli kwota wyniesie o wiele więcej to solidarnie wszyscy 

proporcjonalnie będą w tym partycypować.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że jest protokół z ustaleniami z ostatniego 

posiedzenia. Przy powołaniu nadzoru autorskiego Zarząd Dróg Krajowych zaznaczył, że będzie 

partycypował w kosztach nadzoru na terenie swojego odcinka. Jeżeli nie będzie ekspertyz, 

zastępczych rozwiązań nie można obliczyć kosztów. 

 

Radny Krzysztof Marzec powiedział, że rozumie to, że przepychanki powodują iż nie można 

dokonać autentycznej wyceny. Pytanie natomiast było takie, czy solidarnie będą partycypować, 

czy będą partycypować nie wiadomo w jakiej kwocie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że na to nie ma jeszcze deklaracji żadnej ze 

stron. Może być tak, że porozumienie trzeba będzie negocjować od początku.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że partycypacja dotyczyła konkretnych kwot. 

Planowano dowiedzieć się od Zarządu Województwa jak to będzie wyglądało ale niestety nie 

było takiej okazji. 

 

Radny Dariusz Orzeszko powiedział, że Przewodniczący Rady Miejskiej odnosi się do 

budowy jako całości. Budowa natomiast dzieli się na dwie części. Obwodnicę Trzciela realizuje 

Powiat przy udziale Gminy Trzciel, Urzędu Marszałkowskiego i rondo, które będzie  
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w Trzcielu. Nie jest tak, że Powiat odpowiada za wszystko. Problemy związane z budową 

obwodnicy są GDDKiA. To, że wykonawcy nie podoba się współpraca z projektantem nie 

powinno dzisiaj interesować Powiatu z punktu widzenia inwestora, który realizuje obwodnicę 

Trzciela. Zdaniem radnego kwestie dotyczące ronda, to powinna być kwestia właściciela, który 

zarówno zrobił przetarg i wyłoni wykonawcę, a nie Powiatu Międzyrzeckiego.  

 

Radny Tadeusz Jasionek powiedział, że odbył się przetarg, wybrana została firma i ustalona 

została kwota, a teraz rozmawia się o zmianie technologii co wydaje mu się śmieszne. Problem 

zmiany kosztów jest problemem ogólnokrajowym. Parytety podzielono procentowo, więc 

wzrost kosztów będzie po trzech stronach. 

 

Radny Jerzy Gądek powiedział, że Przewodniczący Rady Miejskiej wprowadził w błąd 

mówiąc o dwóch różnych budowach. Dla Powiatu jako inwestora jest tylko obwodnica. Faktem 

jest, jeżeli nie zbuduje się tego łącznika, wówczas nie odda się obwodnicy do korzystania. 

Powiedział, że nie wie, gdzie są problemy techniczne do rozwiązania, po czyjej stronie. Jeżeli 

to jest po stronie Powiatu, na pewno projektant zaproponował rozwiązania zastępcze. Zapytał, 

dlaczego nie chce się z tego skorzystać tylko powoływać różne inne rzeczy, czy szukane jest 

tańsze rozwiązanie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że problem dotyczy obydwu odcinków budowy. 

Część odcinka, nad którym nadzór prowadzi ZDP też jest na tym samym terenie, na tym samym 

podłożu. Na spotkaniu wszyscy doszli do wniosku, że jeden odcinek robiony przez dwóch 

wykonawców musi być robiony w tej samej technologii. Z tego co wie, do tej pory Zarząd 

Krajowy Dróg nie dostał rozwiązania od projektanta na zamienną formę zrobienia tego odcinka.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za wyjaśnienia. Pierwsza obawa dotyczy tego  

o ile zwiększy się budżet tej inwestycji i ewentualnie ile Powiat będzie musiał do tej inwestycji 

dołożyć. Druga obawa dotyczy przekroczenia terminów, ponieważ dofinansowania mają takie 

określone. Stąd takie emocje i pytania, na które nie zawsze są odpowiedzi.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował i powiedział, że te emocje są również  

w Gminie,  bo to przede wszystkim Gminy dotyczy ta inwestycja. Powiedział, że chciałby, żeby 

porozumienie z 3 marca było do wglądu dla wszystkich radnych Powiatu. Na tym etapie nie 

można powiedzieć jakie będą koszty i kto weźmie za nie odpowiedzialność.  

 

Ad 4. 

 

Przed przystąpieniem do kolejnego punktu obrad Przewodniczący Rady w imieniu Rady 

złożył Staroście życzenia urodzinowe. 

 

Starosta powiedziała, że informacja o stanie mienia powiatowego, gospodarowaniu 

nieruchomościami i gruntach przeznaczonych do sprzedaży została dołączona do sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2021 r. Poprosiła Sebastiana Gwoździa Naczelnika Wydziału Geodezji 

o przedstawienie tych informacji. 

 

Naczelnik Wydziału Geodezji przedstawił informacje zawarte w opracowaniu o stanie mienia 

powiatowego (informacja w załączeniu do protokołu). Podane są informacje  

o nieruchomościach podległych jednostek. W tym zestawieniu można znaleźć informacje kto 

dysponuje tymi nieruchomościami, gdzie jest położona ta nieruchomość, numery działek, 

powierzchnia, numer księgi wieczystej oraz wartość powierzchni budynkowej i wartość gruntu. 



4 
 

Kolejnymi informacjami są wartości nieruchomości zajętych pod drogi powiatowe wraz  

z kwotą za wartość infrastruktury.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania. Pytań nie było. 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Damiana Prędkiego Naczelnika Wydziału Architektury  

i Budownictwa o przedstawienie informacji o działalności Wydziału. 

 

Naczelnik Wydziału Budownictwa przedstawił informację dotyczącą działalności Wydziału 

(informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania. Pytań nie było. 

 

Ad 6.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Andrzejowi 

Kirmielowi Dyrektorowi Muzeum w Międzyrzeczu. 

 

Dyrektor Muzeum przedstawił w formie prezentacji multimedialnej sprawozdanie  

z działalności Muzeum w Międzyrzeczu za rok 2021 (sprawozdanie w załączeniu do 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady poprosił Dyrektora, żeby przedstawił radnym zamierzenia 

inwestycyjne na bieżący rok. 

 

Dyrektor powiedział, że inwestycje będą opiewać na kwotę 5.734.797 zł. Dotyczyć będzie 

przede wszystkim budowy parkingu wraz z infrastrukturą od strony ul. Zachodniej. Kwota na 

to zadanie z „Polskiego Ładu” wyniesie 3.789.107 zł. Dofinansowanie w 90% jest zewnętrzne, 

10% wkładu własnego pokrywa Powiat za co bardzo dziękuje. Następna duża inwestycja to 

przebudowa kotłowni gazowej, instalacji centralnego ogrzewania w budynkach Muzeum 

1.275.000 zł. Na dokumentację dotyczącą remontu budynku oficyny dworskiej potrzeba prawie  

250.000 zł. Wykonanie dokumentacji technicznej dotyczącej parku, rozebrania mostków  

i przebudowy. Ciąg pieszych turystów będzie przekierowany ze strony ul. Podzamcze na  

ul. Zachodnią. Trzeba będzie zmierzyć się z problemem niewykorzystania do dnia dzisiejszego 

karczmy dworskiej. Kiedy już będzie parking, to naturalną rzeczą karczma powinna wejść do 

życia muzealnego, być pierwszym miejscem z którym się styka turysta. Powinny tam być kasy, 

sklepiki, mała gastronomia i przede wszystkim toalety.  

 

Radna Halina Banaszkiewicz podziękowała za sprawozdanie, które nie oddaje wszystkiego 

co jest robione. Na swoim ostatnim posiedzeniu Komisja Edukacji zapoznała się  

z działalnością Muzeum, naukową, kulturalną, wystawami, publikacjami oraz inwestycjami.  

 

Dyrektor podkreślił, że takie efekty można osiągać tylko wtedy, kiedy współpraca z organem 

prowadzącym wygląda tak, jak teraz. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje. 
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Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu przekazując głos Magdalenie 

Szczurek Powiatowemu Inspektorowi Sanitarnemu w Międzyrzeczu. 

 

Powiatowy Inspektor Sanitarny przedstawiła raport o stanie bezpieczeństwa sanitarnego  

w roku 2021 (raport w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania. Pytań nie było. Przewodniczący 

powiedział, że w związku ze zmianą na stanowisku Powiatowego Lekarza Weterynarii, którym 

został Wiesław Zajdel, Rada nie otrzymała sprawozdania za rok 2021.  

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii powiedział, że nie przygotował sprawozdania za miniony 

rok, ponieważ nie był szefem Inspektoratu i nim nie kierował. Przygotowana została 

prezentacja multimedialna (w załączeniu do protokołu), która ze względów technicznych nie 

była możliwa do zaprezentowania Radzie. Przewodniczący Rady powiedział, że radni 

otrzymają tą prezentację po sesji. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Inspektorowi za przedstawione informacje i poprosił, 

żeby w przyszłości składać sprawozdania na piśmie. 

 

Ad 8. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Janusza Dreczkę Prezesa Szpitala Międzyrzeckiego 

Sp. z o.o. o przedstawienie informacji o bieżącej sytuacji szpitala i stanie inwestycji. 

 

Prezes powiedział, że najpóźniej w połowie przyszłego tygodnia otrzyma projekt umowy 

kredytu dla Szpitala. Wówczas niezwłocznie uda się do właściciela Szpitala, żeby porozmawiać 

jak te kwestie przeprowadzić. Przeprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji za nieobecność na 

ostatnim posiedzeniu Komisji.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania, uwagi. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz zapytała Prezesa, czy potwierdzi fakt, że w czasie długiego 

weekendu majowego, 2 maja wszystkie poradnie poza jedną były nieczynne i chorzy nie mogli 

skorzystać z pomocy lekarskiej. 

 

Prezes odpowiedział, że chorzy zawsze mogą skorzystać z pomocy lekarskiej w Szpitalu.  

 

Radna Halina Banaszkiewicz powiedziała, że chodzi o pokazanie problemu istotnego dla 

ludzi. Osoba, która już nie żyje, w zaawansowanym stadium choroby nowotworowej została 

przywieziona przez rodzinę na SOR w niedzielę, gdzie nie dostała żadnej pomocy. Uzyskano 

informację, że w poniedziałek mają się zgłosić do poradni chirurgicznej, która była nieczynna.  

To jest do zweryfikowania i nie stawia w dobrym świetle ochrony zdrowia i poczucia 

bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców. 

 

Prezes powiedział, że może złożyć wyrazy współczucia i przeprosić. Zostanie to sprawdzone  

i przekaże informację radnym. Szpital jest po to, żeby tej pomocy udzielić i nie ma żadnego 

usprawiedliwienia. Jeśli tutaj cokolwiek nie zadziałało, to czynnik ludzki. Natomiast ani 

organizacyjny, ani fachowy na pewno nie mógł zawieść. 
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Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz.1445. 

 

Posiedzenie sesji wznowiono o godz.1500. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że na wniosek Klubu Radnych Koalicja Ziemi 

Międzyrzeckiej wprowadzony został do porządku obrad punkt wyboru drugiego 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. W celu dokonania wyboru trzeba powołać Komisję 

Skrutacyjną. Poprosił o zgłaszanie kandydatów do tej komisji. 

 

Radny Mieczysław Kuryś zaproponował kandydatury radnych Dariusza Orzeszko i Tadeusza 

Jasionka. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wyrażają zgodę. Radni wyrazili zgodę. 

 

Radny Tadeusz Jasionek zaproponował kandydaturę radnego Mieczysława Kurysia. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radny wyraża zgodę. Radny wyraził zgodę. 

Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze jakieś kandydatury. Więcej zgłoszeń nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym jednogłośnie powołano Komisję Skrutacyjną  

w następującym składzie: Dariusza Orzeszko, Tadeusz Jasionek oraz Mieczysław Kuryś.  

W głosowaniu wzięło udział 16 obecnych na sali radnych, 14 głosowało „za”, 0 głosowało 

„przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie dalszej części 

procedury wyborów. 

 

Radny Dariusz Orzeszko poinformował, że został wybrany Przewodniczącym Komisji 

Skrutacyjnej. Poprosił o zgłaszanie kandydatur na stanowisko Wiceprzewodniczącego Rady 

Powiatu Międzyrzeckiego. 

 

Radny Maciej Zawidzki zgłosił kandydaturę radnego Piotra Barskiego.  

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej zapytał radnego, czy wyraża zgodę na kandydowanie 

na stanowisko Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Międzyrzeckiego. 

 

Radny wyraził zgodę. Powiedział, że w związku z tym będzie musiał zrezygnować  

z członkostwa w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej poprosił o zgłaszanie kolejnych kandydatur na 

stanowisko wiceprzewodniczącego.  

 

Radny Jerzy Gądek powiedział, że w kwestii formalnej radny Barski, żeby być kandydatem 

wpierw musi zrezygnować, gdyż przepisy są jednoznaczne. Jeżeli jest się członkiem Komisji 

Skarg nie może być wiceprzewodniczącym. Należałoby wpierw zrezygnować, przyjąć 

rezygnację, a później rozstrzygać.  
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Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej powiedział, że zasięgnął opinii prawnej i jest ona 

niejednoznaczna. Mówi ona, że kandydat może zgłosić rezygnację w chwili, kiedy zostanie 

wybrany na funkcję. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz wyraziła zażenowanie, ponieważ Przewodniczący Komisji 

Skrutacyjnej powiedział, że zanim zasiadł na tą funkcję, to już zasięgnął opinii. Czy to znaczy, 

że już wiedział, że będzie w składzie Komisji Skrutacyjnej i będzie jej Przewodniczącym? 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej powiedział, że nie. Zwrócił uwagę, że jako członek 

Klubu zasięgał opinii co by było, gdyby nastąpiły takie sytuacje, które mają miejsce. Poprosił 

radnego Barskiego o zadeklarowanie swojego stanowiska, jeśli chodzi o członkostwo  

w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Ogłosił przerwę o godz. 1510 na możliwość złożenia 

przez radnego pisemnej rezygnacji z bycia członkiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

W przerwie obrady opuścił radny Jerzy Gądek. Obecnych było 16 radnych. 

 

Posiedzenie sesji wznowiono o godz.1512. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej powiedział, że wpłynął pisemny wniosek o rezygnacji 

radnego Piotra Barskiego z członkostwa w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dniem 25 maja 

2022 r. Następnie poprosił o zgłaszanie kandydatur na stanowisko Wiceprzewodniczącego 

Rady Powiatu. Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Radny Tadeusz Jasionek złożył wniosek o zamknięcie listy kandydatów. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za zamknięciem listy kandydatów głosowało 

16 obecnych na sali radnych, 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej ogłosił przerwę na przygotowanie kart do głosowania 

o godz.1515. 

 

Posiedzenie sesji wznowiono o godz.1520. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wyjaśnił zasady głosowania, a następnie 

przeprowadzono głosowanie tajne. 

 

O godz.1522 obrady opuściła radna Halina Banaszkiewicz. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej ogłosił przerwę w obradach o godz.1523. 

 

Obrady wznowiono o godz.1530. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół nr I.2022 Komisji Skrutacyjnej 

Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 25 maja 2022 r. W głosowaniu tajnym Rada na 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Międzyrzeckiego wybrała radnego Piotra Barskiego, 

który otrzymał 11 głosów „za”, głosów „przeciw” 3, głosów wstrzymujących „0”, głosów 

„nieważnych” 2. W głosowaniu brało udział 16 radnych. 

 



8 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że podjęcie uchwały o wyborze wiceprzewodniczącego nie 

wymaga głosowania, ponieważ za głosowanie uznane jest tajne głosowanie. Przewodniczący 

odczytał treść tej uchwały, którą zarejestrowano pod nr XLII.173.22. 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2022 r. (druk nr 15). Zapytał, czy radni życzą sobie wprowadzenia do tej 

uchwały. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych 

Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej poinformował, że 

Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej poinformowała, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. 

 

W imieniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu radny Dariusz Orzeszko poinformował, że 

Komisja na swoim posiedzeniu zadecydowała, że nie będzie opiniować projektów uchwał na 

dzisiejsze posiedzenie Rady. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

W związku z niezagłosowaniem przez radną Zofię Plewę Przewodniczący Rady zarządził 

reasumpcję głosowania. 

 

W przeprowadzonej reasumpcji głosowania jawnego za przyjęciem uchwały głosowało 14 

radnych, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Uchwała została zarejestrowana pod numerem XLII.174.22. 

 

Ad 11 i 12. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację. 

 

Radny Tadeusz Jasionek powiedział, że miał możliwość obejrzenia nowego Domu Dziecka  

w Skwierzynie. W jego ocenie obiekt wykonano perfekcyjnie i już pora, żeby oddać ten 

budynek do użytku. Brak wyposażenia nie przeszkadza w tym, żeby swoje zadanie zakończyć. 

 

Starosta odpowiedziała, że obiekt zostanie oddany do użytku w stosownym czasie. Obecnie 

trwają odbiory techniczne. Oczywiście ważna jest kwestia wyposażenia Domu, zanim 

zamieszkają w nim dzieci, natomiast trzeba podjąć najpierw uchwałę dotyczącą powołania 

kolejnej jednostki organizacyjnej. Jednocześnie powstało nowe boisko wielofunkcyjne, które 

prawdopodobnie uda się oddać wcześniej, więc odbiór tej inwestycji zostanie podzielony na 

dwa etapy.  
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Radny Mieczysław Kuryś powiedział, że w Trzcielu na ul. Głównej po obu stronach zbiera 

się piach, który podczas opadów uniemożliwia spływanie wody, nie ma przy tej ulicy 

krawężników. W niektórych miejscach ten piach wchodzi nawet metr na ulicę. Powiedział, że 

wielokrotnie prosił Dyrektora ZDP o zrobienie z tym porządku ale trwa to już półtora roku. 

Zapytał Dyrektora czy i kiedy to zrobi. 

 

Dyrektor ZDP powiedział, że w związku z okrojonym stanem kadrowym obwodu drogowego 

w Trzcielu deklaruje zrobienie tego w tym roku. 

 

Radny Mieczysław Kuryś powiedział, że rok ma jeszcze dużo miesięcy. Pół roku to taki 

ostateczny termin, a być może uda się to zrobić wcześniej. 

 

Dyrektor ZDP powiedział, że to nie jest z jego strony żadna złośliwość ale na Trzcielu są dwa 

wakaty. Większość prac utrzymaniowych wykonywana jest we własnym zakresie. Obecnie 

trwają inne konieczne do wykonania prace. Dyrektor powiedział, że widzi tą trudność. Zostanie 

zamiecione nie tylko z drogi ale też ziemia zostanie zebrana z pobocza, żeby woda miała gdzie 

odpływać. 

 

Radny Mieczysław Kuryś powiedział, że stoją tam nie tylko jego samochody. Chodzi o to, 

żeby to dobrze tam wyglądało, to trzeba raz w roku zrobić.  

 

Ad 13. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Starostę o przedstawienie sprawozdania z działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Starosta poinformowała, że podjęto uchwałę w sprawie ogłoszenia konkursu na dyrektorów 

Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego oraz Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej. Podjęto uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert z zakresu 

realizacji zadań pożytku publicznego w 2022 roku. Podjęto uchwałę w sprawie wyboru 

wykonawcy. Rozpatrzono sprawy budżetowe. Przyjęto sprawozdanie finansowe Powiatu 

Międzyrzeckiego za rok 2021. Przyjęto projekty uchwał Rady Powiatu. Podjęto dwie uchwały 

w sprawie wydania opinii o zaliczeniu dróg do kategorii dróg gminnych. Wysłuchano  

i dyskutowano na temat informacji o zakończeniu budowy Domu Dziecka przedstawionej przez 

Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Skwierzynie. Zarząd 

zaakceptował rozliczenia dotacji. Podjęto uchwałę w sprawie upoważnienia do składania 

oświadczeń woli dla Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Międzyrzeczu. 

Rozpatrzono sprawy z zakresu działalności Zarządu Dróg Powiatowych. Rozpatrzono sprawy 

z zakresu gospodarki nieruchomościami. Podjęto uchwałę w sprawie wykazu nieruchomości 

dotyczącej zbycia nieruchomości w obrębie Nietoperka. Rozpatrzono sprawy z zakresu 

zagospodarowania i planowania przestrzennego. Dokonano ogłoszenia zamówienia 

publicznego dotyczącego warsztatów pt: „Przepływ strumieni w łańcuchach dostaw,  

a projektowanie sieci logistycznych z wykorzystaniem innowacyjnych rozwiązań”. Takie 

warsztaty odbyły się w cyklu pięciodniowym w Drzonkowie. Dokonano ogłoszenia 

zamówienia publicznego dotyczącego wymiany podłogi sali gimnastycznej w CKZiU 

Technikum nr 1 przy ul. Libelta. Podjęto uchwałę w sprawie powołania członków komisji 

przetargowej na to zadanie. Zapoznano się z pismami dotyczącymi gospodarowania 

składnikami majątku ruchomego. Omówiono projekt uchwały w sprawie wewnętrznej 

procedury w zakresie przeciwdziałania niewywiązywaniu się z obowiązków przekazywania 

informacji o schematach podatkowych. Podjęto uchwałę w sprawie powołania komisji 
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konkursowej w celu wyłonienia kandydata na stanowisko dyrektora Specjalnego Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego w Międzyrzeczu. Podjęto uchwałę w sprawie powołania komisji 

konkursowej w celu wyłonienia kandydata na stanowisko dyrektora Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej w Skwierzynie. Podjęto uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przebudowę 

budynku gospodarczego, dotyczy nieruchomości na terenie Powiatowego Urzędu Pracy. 

Omówiono aktualizację strategii rozwiązywania problemów społecznych w Powiecie 

Międzyrzeckim na lata 2016 – 2025. Omawiano wstępnie Raport o stanie Powiatu 

Międzyrzeckiego za rok 2021, który w ustawowym terminie zostanie przekazany do Rady 

Powiatu.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika o przedstawienie części finansowej sprawozdania  

z okresu międzysesyjnego. 

 

Skarbnik przedstawił informację o uchwałach budżetowych podjętych przez Zarząd. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania do Skarbnika. Pytań nie było. 

 

Ad 14. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu XLI sesji Rady 

Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 27 kwietnia 2022 r. Protokół został przyjęty. 

 

Ad 15. 

 

W sprawach organizacyjnych i korespondencji do Rady Powiatu Przewodniczący 

poinformował o wpłynięciu pisma Regionalnej Izby Obrachunkowej, które stanowi 

wystąpienie pokontrolne po kontroli gospodarki finansowej zamówień publicznych Powiatu 

Międzyrzeckiego za rok 2021. Kontrola nie wykazała naruszenia przepisów ustawy Prawo 

zamówień publicznych. Przewodniczący poinformował o uczestnictwie w uroczystościach 

obchodów stulecia Związku Polaków w Niemczech. Było to organizowane przez organizacje 

pozarządowe, Rada nie otrzymała zaproszenia, natomiast jako Przewodniczący reprezentował 

Powiat w zastępstwie Starosty uczestnicząc wspólnie z Wicestarostą. W sprawie najbliższej 

sesji powiedział, że odbędzie się 22 lub 29 czerwca. Co do spotkania z okazji Dnia 

samorządowca, ponieważ zgłoszeń było niewiele, to takie spotkanie dla radnych nie zostanie 

zorganizowane.  

 

Starosta powiedziała, że zaprosiła na ostatniej sesji na spotkanie z okazji Dnia samorządu 

terytorialnego ale zapisało się na nie pięć osób. Wobec tego zaprosiła na spotkanie 

organizowane wspólnie z pracownikami Starostwa Powiatowego na zamku w Międzyrzeczu 

27 czerwca. 

 

Posiedzenie sesji zakończono o godz.1555. 

 

 

 Protokołował Przewodniczący Rady Powiatu

          

   Tomasz Jarmoliński 

 


